

Name

Address

City.....

Date.....

**AMNESTY
INTERNATIONAL**



Dalia GRYBAUSKAITE
President of the Republic of Lithuania
Office of the President
Simono Daukanto a. 3,
LT 01122 Vilnius
Republic of Lithuania

Fax: +370-5-266-4145
Email: info@president.lt

Dear President,

Following a court decision to suspend the 2010 Baltic Pride, hundreds of lesbian, gay, bi-sexual and transgender (LGBT) rights activists, including over 50 Amnesty International members from over 20 countries, risk being prevented from marching in Lithuania's first ever Pride march, scheduled to take place on Saturday 8 May.

The Vilnius City Administrative Court temporarily suspended the 2010 Baltic Pride march on 5th May, following an application by the Lithuanian Attorney General to withdraw its authorization on account of the risk of clashes with counter-demonstrators. The Vilnius City Police insists that it has made the necessary security arrangements to guarantee the marchers' security.

International human rights law places a positive obligation on states to ensure that individuals and groups are able to exercise their rights to freedom of expression and assembly free from the threat of violence or disruption. Security threats emanating from counter-protesters should be policed effectively, rather than used as a pretext to ban public events.

I call on you to ensure that the Baltic Pride March goes ahead as authorized and ensure that the rights to freedom of expression and assembly of LGBT rights activists are respected.

Yours sincerely,

(signature)

Send till 8th May 2010

Copies:

Embassy of the Republic of Lithuania to the Swiss Confederation, Kramgasse 12, 3011 Bern amb.ch@urm.lt

Amnesty International, Schweizer Sektion, Groupe LGBT - Queeramnesty, Postfach 1306, CH 8048 Zürich, Switzerland, E-Mail: info@queeramnesty.ch, www.queeramnesty.ch

Name

Adresse

Ort.....

Datum.....

**AMNESTY
INTERNATIONAL**



Dalia GRYBAUSKAITE
President of the Republic of Lithuania
Office of the President
Simono Daukanto a. 3,
LT 01122 Vilnius
Republic of Lithuania

Fax: +370-5-266-4145
Email: info@president.lt

Sehr geehrte Präsidentin

Nach der Gerichtsentscheidung, die Baltic Pride 2010 zu verbieten, könnten Hunderte von lesbischen, schwulen, bisexuellen und transgener AktivistInnen, darunter etwa 50 Amnesty-Mitglieder aus 20 Ländern, daran gehindert werden, an der ersten Pride in Litauen teilzunehmen, die für den Samstag, 8. Mai geplant ist.

Das Verwaltungsgericht der Stadt Vilnius hat am 5. Mai die Baltic Pride 2010 vorläufig suspendiert, dies auf die Eingabe des General-Staatsanwaltes, der den Rückzug der Bewilligung wegen möglicher Zusammenstösse mit GegendemonstrantInnen verlangte. Die Stadtpolizei von Vilnius versichert, sie habe alle nötigen Sicherheitsvorkehrungen getroffen, um die Sicherheit der Teilnehmenden zu garantieren.

Das internationale Recht auferlegt den Staaten die effektive Pflicht, einzelnen Individuen und Gruppen die Meinungsäusserungs- und Versammlungsfreiheit zu gewährleisten, und zwar frei von Gewaltandrohungen und Störungen. Sicherheitsrisiken durch GegendemonstrantInnen sollten durch die Polizei aufgefangen werden, anstatt sie als Vorwand für ein Verbot des öffentlichen Anlasses zu nehmen.

Ich bitte Sie sicherzustellen, dass die Baltic Pride wie geplant und bewilligt stattfinden kann, und dass die Meinungsäusserungs- und Versammlungsfreiheit der LGBT - AktivistInnen respektiert wird.

Mit freundlichen Grüssen,

(Unterschrift)

Bitte bis am 8. Mai 2010 absenden.

Kopie:

Botschaft der Republik Litauen in der Schweiz, Kramgasse 12, 3011 Bern amb.ch@urm.lt
Amnesty International, Schweizer Sektion, Groupe LGBT - Queeramnesty, Postfach 1306, CH 8048 Zürich,
Switzerland, E-Mail: info@queeramnesty.ch, www.queeramnesty.ch